
P r o t o k ó ł   Nr  XXIV /2009 
 
z sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 15 stycznia 2009r. w sali posiedzeń Urzędu Gminy 
w Zarszynie.  
 
  
Początek sesji - godz. 11.00     zakończenie - godz. 12.25 
 
Radni obecni : 
 
      1.   Konieczny Janusz 

2. Dębski Janusz  
3. Niemiec Wojciech       
4. Tomków Krzysztof       
5. Malik Adam     
6. Małek Janusz          
7. Mindur Andrzej         
8. Ołowiańczyk Zygmunt     
9. Stączek Ryszard      
10. Szajna Anna         
11. Trygar Krystyna  
12. Węgrzyn Maria  

      13. Gierad Alfreda 
     14. Michalski Edward 
 
Radni nieobecni : 
 
      1.  Kuzianik Alicja 
      
 
Ponadto w sesji uczestniczyli : 
 
- Wójt Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Betlej 
- Zastępca Wójta Gminy     - Pan Zbigniew Dec 
- Sekretarz Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Piotrowski 
- Skarbnik Gminy      - Pani Ryszarda Mikołajek 
- Radni Rady Powiatu Sanockiego 
- Kierownicy jednostek organizacyjnych i referatów gminy 
- Sołtysi 
  
 
Porządek obrad :  
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji.  
4. Interpelacje radnych.  
5.Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym 
   z  realizacji uchwał Rady Gminy. 
6.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Zarszyn na 2008 r. 
7.Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Miasta Sanoka. 
8.Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sanockiego. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego. 
10.Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej w 2008r. 
11.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2009r.  

 12.Wolne wnioski i zapytania. 
 13.Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 
 14.Zakończenie sesji. 
 
 
Ad.1.  Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny , który powitał 
zebranych i na podstawie listy obecności stwierdził, Ŝe w sesji uczestniczy 14 radnych. Obrady były 
zatem prawomocne do podejmowania uchwał. 
 
Ad.2. Do ustalonego przez Przewodniczącego Rady Gminy porządku obrad, nie wniesiono innych 
propozycji.  
 
Ad. 3. Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty,  nie wniesiono do niego uwag. 
 
Ad. 4. W interpelacjach głosu  nie  zabierano. 
 
Ad. 5. Wójt Gminy złoŜył sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Gminy ze swojej działalności  
w okresie między sesjami,  a takŜe z działalności poszczególnych referatów  w Urzędzie Gminy.  
Informacje te stanowią załączniki do protokołu.  
 
Nad złoŜonym sprawozdaniem w dyskusji głos zabrali : 
 
- Radny Andrzej Mindur poprosił Wójt o przybliŜenie zagadnienia związanego z przeprowadzeniem 
remontu drogi powiatowej Odrzechowa przez wieś w kierunku Osiedla. Dodając przy  tym,  iŜ stan 
nawierzchni tej drogi jest bardzo zły  i wymaga pilnego remontu.   
 
- Wójt odpowiadając Radnemu powiedział między innymi, Ŝe w dniu 13 stycznia br. odbył w tej 
sprawie spotkanie z Panem Starostą Powiatu Sanockiego. Następnie zaznaczył, Ŝe pomimo 
kilkakrotnie składnych  przez Starostwo Powiatowe w Sanoku wniosków  o pozyskane z 
programów unijnych dodatkowych  środków na remont tej drogi  nie uzyskały one  pozytywnej 
akceptacji i najprawdopodobniej w ten sposób nie uda się ich pozyskać. W związku z powyŜszym 
podjęto wstępne rozmowy  o przejęciu w/w drogi na stan Gminy Zarszyn. Przewidywany  koszt 
przeprowadzenia  remontu  tej drogi, to kwota około 1 800 tys zł i będzie pokryta po połowie 
kosztów ze strony Starostwa Powiatowego w Sanoku i  Gminy Zarszyn. Na zakończenie Wójt 
stwierdził, Ŝe jest to jedyny sposób na  rozwiązanie problemu remontu tej drogi. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny stwierdził, Ŝe Rada Gminy przyjęła w/w 
sprawozdanie Wójta Gminy. 
 
Ad. 6. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie  zmian w budŜecie Gminy Zarszyn na 2009r.  
 
- Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek omówiła projekty zmian w budŜecie na 2009r. zarówno 
po stronie dochodów i wydatków. Poinformowała  na podstawie jakich pism te zmiany 
wprowadzono do budŜetu gminy. 
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła, Ŝe członkowie Komisji na posiedzeniu odbytym w dniu dzisiejszym dokonali analizy 
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w/w projektu uchwały, wnioskując  o jej  przedłoŜenie  pod obrady sesji.  

 
 
W dyskusji głosu nie zabierano.  
 
 - Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Zarszyn na 2009r. Uchwała  podjęta została 
jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Ad.7. Przewodniczący  Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Miasta Sanoka.  
 
 
- Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowej uchwały powiedział między innymi, 
Ŝe w uchwale budŜetowej na 2009r. ujęte jest zadanie dotyczące udzielenia  pomocy finansowej dla 
Gminy Miasta Sanoka w kwocie 62 271 zł z przeznaczeniem na sfinansowanie wydatków 
z tytułu uczęszczania dzieci z terenu Gminy Zarszyn do samorządowych przedszkoli publicznych  
w Sanoku. W związku z tym, Ŝe zadanie to jest ujęte w uchwale budŜetowej na 2009r, istnieje 
równieŜ konieczność podjęcia uchwały w powyŜszej sprawie.  
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła, Ŝe członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedmiotowy projekt uchwały. 
 
W dyskusji głos zabrali : 
 
 
- Radna Alfreda Gierad  wnioskowała, by w planie pracy Komisji Oświaty Kultury Zdrowa Prawa 
i Porządku Publicznego na 2009r. ująć temat - rozwaŜenie moŜliwości budowy na terenie gminy  
gminnego przedszkola. Stwierdziła jednocześnie, skoro ustawowo jesteśmy zmuszeni do 
przekazywania środków z budŜetu gminy w formie pomocy finansowej i dotacji za dzieci 
uczęszczające do przedszkoli  w Sanoku, Besku czy Rymanowie, to moŜe lepiej zastanowić się nad 
budową przedszkola w Gminie Zarszyn. 
 
- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków oznajmił, Ŝe wybudowanie i prowadzenie przedszkola na terenie gminy, będzie 
najprawdopodobniej trzykrotne droŜsze niŜ obecnie ponoszone koszty z tego tytułu. Stwierdził 
jednocześnie, iŜ na terenie gminy jest jeszcze do wykonania wiele innych zadań tj. remont dróg 
dalsza budowa kanalizacji i inne. Radny zaznaczył dopóki nie uporamy się z tego typu 
inwestycjami trudno będzie zadanie to wykonać, niemniej jednak zaproponował, aby w tym 2009r. 
przyjrzeć się temu zagadnieniu na Komisjach, na sesji, by w ten sposób wszyscy mogli się w tym 
temacie wypowiedzieć się. 
 
- Wójt odpowiedział, Ŝe sprawa  budowy przedszkola na terenie gminy, jest na pewno waŜnym  
tematem. Niemniej jednak jak zaznaczył Wójt na terenie gminy naleŜałoby wybudować nowe 
przedszkole, gdyŜ w tym względzie  muszą być spełnione wszelkie wymogi, a drugą istotną rzeczą 
to mieć wiarygodne dane o ilości dzieci będących uczęszczać do przedszkola. Następnie Wójt 
poinformował, Ŝe w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki istnieje moŜliwość utworzenia 
na terenie gminy 5 godzinnych przedszkoli funkcjonujących w budynkach szkolnych, które  
w ramach tego Programu będą mogły zacząć działać  juŜ  od 1 listopada 2009 do 30 czerwca 2011r. 
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Gmina zgłosiła akces przystąpienia do do tego Programu i nabór wniosków odbędzie się na wiosnę 
br. JeŜeli Program ten zostanie zakwalifikowany do realizacji, to będą środki na wyposaŜenie 
przedszkola, na zatrudnienie nauczycieli i z tego typu placówek będą mogły skorzystać dzieci  
w wielu od 3-5 lat.  
 
- Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny 
poddał pod głosowane projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Miasta 
Sanoka. Uchwała ta podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało14 radnych. Uchwała 
ta stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad. 8. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej dla Powiatu Sanockiego. 
 
- Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia w/w uchwały powiedział, Ŝe w tym temacie istnieje 
równieŜ konieczność podjęcia przedmiotowej uchwały na  zadanie w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej dla Powiatu Sanockiego. Kwota 9 000 zł będzie przeznaczona  na zakup przez Komendę 
Powiatową Państwowej StraŜy PoŜarnej w Sanoku. nowoczesnego podnośnika hydraulicznego 
o wysięgu 25 metrów. Obecnie uŜytkowany sprzęt ma juŜ ok 30 lat i jest juŜ mocno 
wyeksploatowany. Następnie dodał, iŜ Komendant Powiatowy PSP w Sanoku zwrócił się w tej 
sprawie z pismem prosząc o zabezpieczenie w budŜecie gminy środków finansowych 
pozwalających uzyskać Komendzie Powiatowej wkład własny na realizację inwestycji, której koszt 
zakupu wyniesie kilka milionów złotych. Wójt poinformował, iŜ wstępnie zgodził się na 
przekazanie tych środków, poniewaŜ  Gmina nie raz korzystała z usług tego samochodu i być moŜe 
jeszcze będzie korzystać. 
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła, Ŝe członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały. 
 
-Radny Krzysztof Tomków wyraził zadowolenie z faktu iŜ w/w kwotę moŜemy przekazać na 
powyŜszy zakup, co spowoduje poprawę istniejącego stanu bezpieczeństwa w powiecie sanockim.  
 
 - Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz 
Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenie pomocy finansowej dla 
Powiatu Sanockiego. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało14 radnych. 
Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Ad. 9. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego. 
 
- Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowej uchwały powiedział, Ŝe zgodnie 
zgodnie z § 8 umowy Nr  Z/2.18/1/1.2/16/06 U/22/08 z dnia 18 grudnia 2008 r zawartej 
z Wojewodą Podkarpackim o dofinansowanie projektu realizowanego w ramach Zintegrowanego 
Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego 2004-2006 pn.”Rozbudowa oczyszczalni ścieków 
w Zarszynie wraz z budową kolektora dosyłowego ścieków z Jaćmierza do Zarszyna” beneficjent 
zobowiązany jest wnieść zabezpieczenie prawidłowej realizacji umowy, nie później niŜ w terminie 
30 dni od dnia zawarcia umowy o dofinansowanie, na kwotę nie mniejszą niŜ wysokość 
dofinansowania w formie: weksel in blanco wraz z deklaracją wekslową. Zabezpieczenie 
ustanawiane jest na okres 5 lat od zawarcia umowy o dofinansowanie.  
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- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła, Ŝe członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt przedmiotowe uchwały jako 
prawidłowe zabezpieczenie realizacji w/w umowy. 
 
Innych głosów dyskusji nie zabierano. 
 
 - Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał  pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego. Uchwała ta podjęta została 
jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  
 
 
Ad. 10. W dziesiątym punkcie porządku obrad  wysłuchano  rocznego sprawozdania 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pana Ryszarda Stączka z działalności Komisji w 2008 roku.  
Sprawozdanie to stanowi załącznik do protokołu.  
 
Nad złoŜonym sprawozdaniem, głosu nie zabierano. 
 
PowyŜsze sprawozdanie przyjęte zostało przez Radę Gminy.  
 
Ad. 11. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia planu 
pracy Komisji Rewizyjnej na 2009 r. 
 
Plan powyŜszy odczytał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Ryszard Stączek.  
 
W dyskusji  nad przedstawionym planem pracy pracy Komisji Rewizyjnej głos zabrali : 
 
- Radna Krystyna Trygar zasugerowała, aby zmienić plan pracy Komisji poprzez zmianę terminu 
kontroli realizacji zadań w zakresie naliczania i poboru podatków oraz udzielonych ulg i zwolnień 
podatkowych w 2008 r z miesiąca sierpnia na marzec 2009r. Bowiem temat tej kontroli w marcu br. 
będzie równieŜ opinią w świetle udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej w porozumieniu z członkami Komisji, powyŜszą poprawkę  
zgłosił jako  autopoprawkę Komisji.  
 
 - Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz 
Konieczny poddał pod głosowane projekt uchwały w sprawie rocznego planu pracy Komisji 
Rewizyjnej na 2009r. wraz z zgłoszoną autopoprawką. Uchwała ta podjęta została jednomyślnie.  
W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad. 12. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali:  
 
- Sołtys Franciszek Gajewski wnioskował o  zakup dla Zakładu Gospodarki Komunalnej 
w Zarszynie  urządzenia o nazwie mulczownik. Urządzenie to  moŜna  podpinać  do ciągnika,  jest 
ono bardzo efektywne i sprawdza się przy wykaszaniu nieuŜytków,  rowów, rozcina   gałęzie  
i korzenie drzew. Koszt jego zakupu to kwota ok. 12 tys zł. Sołtys stwierdził, Ŝe celowość tego 
zakupu jest bardzo istotna, gdyŜ tego typu urządzenie będzie niezbędne do wykonywania prac 
porządkowych na terenie  poszczególnych sołectw w  gminie 
 
- Sołtys Wiesław Józefczyk powiedział, Ŝe tego typu urządzenie byłoby niezbędne do wykonywania 
prac na składzie leśnym w Odrzechowej. 
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- Radny Janusz Dębski kolejny raz zwrócił uwagę na występujący problem zanieczyszczonych 
i niszczejących przystanków autobusowych / wymiana pokrycia / przy drogach krajowych, 
wojewódzkich. Zaproponował, by moŜe jeszcze raz spróbować zwrócić się w tej sprawie do 
przewoźników i zobowiązać ich do poprawy stanu technicznego i wizualnego tych przystanków.  
 
- Radna Anna Szajna  zwróciła uwagę na występujący problem zanieczyszczania przystanku  jak 
równieŜ  niszczenia poustawianych  tam koszy przez młodzieŜ z Zespołu Szkół w Nowosielcach 
oczekującą  na autobus. 
 
Ad. 13. Odpowiedzi na wolne wnioski  i  zapytania udzielili : 
 
- Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Przestrzennej Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 
Bogusław Rakoczy odpowiedział, Ŝe przystanki autobusowe chociaŜ nie są na stanie majątku gminy 
to staramy się je doraźnie odnawiać i  zabezpieczać  przez niszczeniem. Na wysyłane do 
przewoźników pisma w sprawie poprawy wyglądu estetycznego przystanków twierdzą, Ŝe nie 
poczuwają się do ich naprawy,  gdyŜ to właśnie mieszkańcy gminy korzystają z tych przystanków,  
natomiast przewoźników jest kilku i nie wiadomo kto ma naprawiać.  
 
- Wójt odpowiedział, Ŝe problem dotyczący zanieczyszczania przystanków autobusowych to sprawa 
kultury i wychowana osób z nich korzystających. Przystanki te w miarę moŜliwości są 
odmalowywane   i sprzątane natomiast  problem ten jest poniekąd trudny do opanowania i w tej 
sprawie pozostaje jedynie  apelować  do świadomości osób przebywających  na tych przystankach. 
 
 
Ad. 14. Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podziękował 
wszystkim zebranym za aktywny udział w obradach. Ogłosił dwudziestą czwartą sesję Rady Gminy 
Zarszyn  w bieŜącej kadencji za zamkniętą. 
 
 
 
Protokołowała:         
Irena Kasza 
 
 
 
 
 
 
 
. 


